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  PROTOKÓŁ Nr 10/2020 
z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 28 grudnia 2020 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym z wykorzystaniem urządzeń do 

porozumiewania się na odległość (system E-Sesja). Obsługę techniczną posiedzenia 

przeprowadzono w  sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, ul. Mickiewicza 

46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1000 

Posiedzeniu przewodniczył: radny ANATOL GRZEGORZ TYIŃSKI – Przewodniczący 

Komisji, który był obecny na Sali konferencyjnej. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

- PAC Jerzy 

oraz:  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK 

- Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

Lista obecności radnych (wydruk z programu E-Sesja) stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu Nr 8/2020 z dnia 25 listopada 2020 r. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 9/2020 z dnia 8 grudnia 2020 r. 

4. Zaopiniowanie materiałów na XXIV Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień 

30 grudnia 2020 r. 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2020 – 2029; 

b) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok; 

c) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2021 – 2028; 

d) projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Bielsk Podlaski na rok 

2021; 

e) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu 

zbiorowego; 

f) projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski; 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany Rocznego programu współpracy Gminy 

Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok; 

h) projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2021; 

i) projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi Pana (………) z dnia 7 grudnia 

2020 r. na  zaniechanie przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski; 

j) Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za 

II półrocze 2020 roku; 
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k) projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok; 

l) projekt uchwały w sprawie planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 

2021 rok. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do pkt 1)  
 Posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Komisji 

– ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI. Przywitał radnych, Wójta Gminy Panią Raisę 

Rajecką, Zastępcę Wójta Gminy Pana Anatola Filipiuka, Skarbnik Gminy Panią Nadzieję 

Sokołowską, pracowników Urzędu Gminy obsługujących posiedzenie, a także obecnego na 

sali mieszkańca Gminy. Poprosił radnych o potwierdzenie quorum. Wszyscy radni 

potwierdzili swoją obecność. 

 Materiały będące przedmiotem posiedzenia komisji doręczono radnym w formie 

elektronicznej. Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia, do którego uwag nie 

zgłoszono.  

 

Do pkt 2)  
- Protokół Nr 8/2020 z posiedzenia komisji w dniu 25 listopada 2020 roku został przekazany 

radnym w formie elektronicznej. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi do 

protokołu? 

Radny JERZY PAC 

- Powiedział, że ma zastrzeżenia do obu protokołów, gdyż występują nieścisłości  

w wypowiedziach zarówno moich jak i innych osób. Zaproponował, aby posiedzenia Komisji 

były nagrywane oraz udostępniane radnym. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Poinformował, że jesteśmy przy protokole Nr 8/2020. Jeżeli radny uważa, że było 

powiedziane inaczej, a zapisane inaczej, to jest możliwość wniesienia uwagi i przegłosujemy. 

Jeżeli nie zgadza się zapis, to można teraz sprostować.  

Radny JERZY PAC 

- Odpowiedział, że to nie dotyczy jednego punktu, czy wypowiedzi, tylko wszystkie 

wypowiedzi są wyrwane lub przemienione. Podał przykład, gdzie na poprzednim posiedzeniu 

zwracał uwagę, że posiedzenie Komisji odbyło się niezgodnie z prawem. Prosił o wyjaśnienie 

przez Panią Wójt, czy Panią mecenas, ale nie było odzewu i takiego zapisu w protokole 

również nie ma i nie ma ujętych innych wypowiedzi. Proponuję przegłosować nagrywanie 

posiedzeń Komisji.  

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Stwierdził, że nie jest w stanie teraz odpowiedzieć, czy można to przegłosować, czy to 

będzie zgodne z prawem. Prawnik musi powiedzieć, czy tak można zrobić. Ja nie potrafię 

powiedzieć, czy to będzie właściwe postępowanie. Zapytał, czy ktoś z obecnych może coś 

powiedzieć na ten temat i wyjaśnić? 

Radny JERZY PAC 

- Zapytał, dlaczego ktoś z zewnątrz może nas nagrywać, a my nie możemy nagrywać? 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Poprosił Panią Wójt o zabranie głosu. 

Wójt Gminy Bielsk Podlaski RAISA RAJECKA 

- Nie wiem, czy jestem w stanie wyjaśnić. Informację o tym, że radni zgłaszali potrzebę 

nagrywania Komisji rzeczywiście otrzymałam od pracownika, gdyż nie byłam obecna na 

posiedzeniu. W tej chwili zastanawiamy się nad tym, jak zorganizować pracę, żeby można 

było w taki sposób odbywać te posiedzenia. Moje zdanie jest takie i nad tym zastanawiają się 

prawnicy, żeby komisje były tak samo jak sesje o-line.  

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zapytał radnego, czy to wyjaśnienie jest wystarczające? 
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Radny JERZY PAC 

- Odpowiedział, że na tą chwilę tak. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Powiedział, że jest nadzieja, że posiedzenia Komisji będą nagrywane. Zapytał, czy są inne 

uwagi do protokołu. 

Z uwagi na brak więcej pytań i uwag, Przewodniczący Komisji przystąpił do głosowania. 

W głosowaniu jawnym zwykłą większością głosów (2 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”,  

3 głosy „wstrzymujące się” ) protokół został przyjęty. 

 

Do pkt 3)  
- Do protokołu Nr 9/2020 z posiedzenia komisji w dniu 8 grudnia 2020 roku w sprawie 

zaopiniowania projektu budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok, którego treść została 

przekazana radnym w formie elektronicznej nie zgłoszono uwag. Przewodniczący Komisji 

przeprowadził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym zwykłą większością głosów (2 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”,  

3 głosy „wstrzymujące się”) protokół został przyjęty. 

 

Do pkt 4a)  
Projekt  uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski 

na lata 2020 – 2029 – stanowi Załącznik Nr 3  do protokołu.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 

OPINIA –  bez wniosków. 

 

Do pkt 4b)  
Projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok – stanowi Załącznik Nr 4  

do protokołu.   

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 

OPINIA –  bez wniosków. 

 

Do pkt 4c)  
Projekt  uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2021 – 2028, stanowi Załącznik Nr 5  do protokołu. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 

OPINIA –  bez wniosków. 

 

Do pkt 4d)  
Projekt  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok – stanowi 

Załącznik Nr 6  do protokołu.  

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Poinformował, że Pani Wójt Raisa Rajecka prosiła o głos. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

Przedstawiła projekt budżetu gminy na 2021 rok: 

- dochody budżetu wynoszą 31.919.838 zł (w tym bieżące i majątkowe), zaś wydatki budżetu 

to kwota 33.519.838 zł (w tym bieżące i majątkowe); 

- w budżecie tworzy się rezerwę: ogólną – 91.000 zł, celową – 88.480 zł z przeznaczeniem na 

zarządzanie kryzysowe i dokształcanie nauczycieli; 

- deficyt budżetu wynosi 1.600.000 zł, który zostanie pokryty w całości przychodami 

pochodzącymi z zaciągniętych kredytów w kwocie 1.600.000 zł; 

- przychody budżetu wynoszą 3.258.072 zł, zaś rozchody budżetu to kwota 1.658.072 zł; 

- ustala się dochody w wysokości 32.000 zł z tyt. wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatki w kwocie 31.000 zł na realizację zadań określonych w Gminnym 

Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz wydatki w kwocie    

1.000 zł na realizację zadań określonych w Gminnym Programie Przeciwdziałania 



4 

 

Narkomanii; 

- ustala się dochody w kwocie 4.000 zł i wydatki w kwocie 910.000 zł w związku z realizacją 

zadań określonych ustawą - Prawo ochrony środowiska; 

- ustala się dochody w kwocie 900.000 zł z tyt. opłat za gospodarowanie odpadami oraz 

wydatki w kwocie 900.000 zł na pokrycie kosztów systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi określonych w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

- plan dochodów i wydatków dla wyodrębnionego rachunku dochodów oświatowych 

jednostek budżetowych: dochody – 393.900 zł, wydatki – 393.900 zł. 

Następnie Pani Wójt przedstawiła czynności upoważniające Wójta do wykonywania zadań. 

Wymieniła zadania inwestycyjne, jakie będą realizowane w 2021 roku. Poinformowała,  

że taką informację radni otrzymali  jeszcze w listopadzie, gdyż do 15 listopada projekt 

budżetu przedkłada się Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku i Radzie Gminy. 

Zadania inwestycyjne w 2021 roku: 

- przejęcie urządzeń wodociągowych (koszt 109.190 zł), 

- przebudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Łubinie Kościelnym i remont 

kanalizacji sanitarnej (koszt 5.517.103 zł, z czego na rok budżetowy przeznaczamy         

50.000 zł; łączny koszt wynika ze sporządzonego projektu i kosztorysu; w tym roku 

staraliśmy się o dofinansowanie z rządowego Programu Inwestycji Lokalnych, niestety nie 

otrzymaliśmy, w 2021 r. będziemy się starać ponownie), 

- przebudowa przepompowni ścieków w Widowie (koszt 115.336 zł), 

- przebudowa drogi gminnej na odcinku droga powiatowa do wsi Plutycze (ubiegamy się o 

środki z rządowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, na 2021 rok to kwota 10.000 zł 

– zadanie będzie realizowane pod warunkiem otrzymania dofinansowania), 

- przebudowa drogi gminnej, obręb wsi Kożyno (od wsi Kożyno do granicy z gminą), 

- przebudowa drogi gminnej Knorozy – Sobótka (odcinek od Knoroz do cmentarza) – koszt 

zadania 100.000 zł, 

- wykonanie instalacji gazowej przyłącze do kotłowni w Szkole Podstawowej w Augustowie 

(koszt inwestycji – 145.000 zł), 

- budowa boiska sportowego wielofunkcyjnego o nawierzchni trawiastej wraz z wykonaniem 

parkingu na autobusy przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym 

(łączny koszt to kwota 2.895.000 zł, wynikający z kosztorysu do projektu boiska, jest to 

inwestycja o długim czasie realizacji), 

- dostosowanie budynku świetlicy wiejskiej w Widowie na Centrum Aktywności Lokalnej dla 

dzieci i młodzieży (łączny koszt zadania – 536.411 zł, otrzymaliśmy dofinansowanie, umowa 

jest już podpisana, odbył się przetarg, trwa weryfikacja złożonych aplikacji przez 

wykonawców), 

- rewitalizacja świetlicy wiejskiej we wsi Pilipki poprzez modernizację świetlicy wraz  

z zagospodarowaniem terenu (koszt zadania – 708.570 zł, obiecane dofinansowanie, koszt 

inwestycji zostanie zweryfikowany przez przetarg), 

- budowa świetlicy wiejskiej we wsi Pietrzykowo Gołąbki (I etap został zakończony, 

wydaliśmy 164.000 zł, całość pokryta z Programu Inwestycji Lokalnych, inwestycja w cyklu 

2-letnim), 

- przebudowa i modernizacja świetlicy wiejskiej we wsi Knorydy (koszt 711.700 zł, 

inwestycja rozłożona na 2 lata, zgłoszona do rządowego Programu Inwestycji Lokalnych) 

- budowa placów zabaw i siłowni zewnętrznych (przeznaczona kwota 150.000 zł).  

Zadania związane z zakupami inwestycyjnymi to zakup koparki kołowej. Łączna kwota to 

600.000 zł. W 2021 r. planowana do wydania kwota 200.000 zł, pozostała kwota będzie 

pokryta z budżetu w roku 2022. Inne sprzęty, które posiadamy w Urzędzie zakupywane były 

w takiej samej formie. 

Kwoty dotacji udzielonych z budżetu gminy: 

- Gminna Biblioteka Publiczna w Augustowie – 171.200 zł, 

- Gmina Wyszki – 7.000 zł (pokrycie kosztów nauczania religii), 
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- Powiat Bielski – 480.350 zł (kontynuacja zadania, które było realizowane w tym roku, 

kwota 470.000 zł – dotacja na przebudowę drogi Dubiażyn – Podbiele, pozostała kwota to 

pokrycie kosztów przewozu komunikacji zbiorowej). 

Dofinansowanie jednostek spoza sektora finansów publicznych to: 

- budowa oczyszczalni ścieków - 60.000 zł, 

-  urządzeń melioracji wodnych – 25.000 zł (dofinansowanie dla spółki wodnej). 

Podsumowując Pani Wójt dodała, że rok 2020 był trudnym rokiem. Poinformowała,               

że wczoraj rozpoczęły się szczepienia przeciw COVID-19.  Z informacji przekazywanych         

z Ministerstwa Zdrowia i Kancelarii Premiera wynika, że gminy będą uczestniczyły                

w procedurze szczepień. 

Przewodniczący ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Większość moich wątpliwości i pytań, które zgłaszałem na posiedzeniu Komisji zostało 

wyjaśnionych. Przeraża mnie kwota budowy boiska przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła 

II w Łubinie Kościelnym. Zapytał, czy jest wykonany projekt i kosztorys na to zadanie? Taka 

kwota na trawiaste boisko uważam, że jest za wysoka. Czytałem, że budowa sali 

gimnastycznej przy szkole w Topczewie ma kosztować ok. 2,5 mln zł. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Na chwilę obecną, taką kwotę otrzymałam od projektanta realizującego projekt, który będzie 

sporządzony do końca roku. W wydatkach, jak zauważycie nie ma kwoty przerażającej.  

W 2021 r. zapewne będą dokonywane zmiany w budżecie i jeżeli kosztorys przedłożony wraz 

z projektem będzie opiewał na zupełnie inną kwotę, to taka zmiana będzie przekazana. 

Pokażę radnym projekt (może w lutym), obejrzycie i wtedy zdecydujemy, czy jest on godny 

realizacji. Weryfikacja kwoty nastąpi podczas przetargu. W naszym budżecie są zapisy 

mówiące o tym, że przeznacza się kwoty na remonty dróg bądź budynków i w tych remontach 

są kwoty mniejsze, które własnymi siłami możemy zrealizować. Swego czasu udzieliłam 

odpowiedzi Przewodniczącemu Komisji na złożoną przez niego interpelację, która została 

przyjęta i nadal podtrzymuję tą odpowiedź.  

Radny JERZY BAJENA 

- Poprosił o sprecyzowanie zapisu w załączniku nr 3 – zadania inwestycyjne  „Przejęcie 

urządzeń wodociągowych” z uwagi na zbyt ogólny zapis.  

- Zapytał też o drogę Dubiażyn – Podbiele, gdyż w budżecie jest tylko ogólny zapis. Gdy 

opiniowaliśmy budżet nie miałem świadomości, że kwota 470.000 zł dotyczy konkretnie tej 

inwestycji. Dopiero później wyczytałem, że jest to inwestycja 3-letnia, była realizowana  

w roku 2019, a w 2020 r. kontynuacji nie było. Zapytał, czy inwestycja ta będzie nadal 

kontynuowana, czy to wszystko się rozpierzchnie? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Dotacje, które udzielamy z naszego budżetu, są udzielane i planowane wtedy, gdy 

realizowana jest droga powiatowa i Powiatowy Zarząd Dróg, czy też Zarząd Powiatu zwraca 

się z prośbą do gminy, o zabezpieczenie w budżecie środków do realizacji takiej inwestycji. 

Dlatego też na wniosek Powiatowego Zarządu Dróg zdecydowaliśmy się na umieszczenie  

w budżecie kwoty 470.000 zł i liczymy na to, że Powiat będzie kontynuował to zadanie. 

Zapewne warunkiem jest otrzymanie środków zewnętrznych. W budżecie gminy w poz. 

„Zestawienia planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu gminy” w poz. Powiat Bielski 

wpisuje się tylko ogólną kwotę, natomiast nie wpisuje się nazwy zadania. Jeżeli inwestycja 

dochodzi do skutku to Rada Gminy otrzymuje projekt uchwały do uchwalenia o udzielenie 

dotacji na konkretne zadanie. Tak jest zawsze przy zadaniach powiatowych, gdy gminy 

udzielają dotacji. 

- Jeżeli chodzi o przejęcie urządzeń wodociągowych, są to wydatki poniesione przez osoby 

fizyczne bądź przedsiębiorstwa. W tym roku przedsiębiorstwo, które budowało drogę krajową 

nr 66 przekładało wodociąg w okolicach Lewek. My mieliśmy obowiązek przejąć  

te urządzenia wodociągowe, po to, by one były naszą własnością. Tu są kwoty, które 

podlegają zwrotowi tym osobom, które sieci budowały.  
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Radny JERZY BAJENA 

- Powiedział, że w Pani Wójt pokładamy wielką nadzieję, jeśli chodzi o liczne i skuteczne 

rozmowy z decydentami w powiecie i województwie w sprawie budowy tej drogi, bo jest to 

droga przede wszystkim prowadząca do Cerkwi. Mam przekonanie, że nie ma więcej w takim 

stanie dróg, które prowadzą do świątyni katolickiej, czy prawosławnej, jaką jest piaskowo – 

błotnista droga prowadząca do Podbiela. Ponadto w Podbielu zbiega się 5 dróg, które 

integrują fragment naszej gminy, dlatego ta droga jest potrzebna.  

Radny JERZY PAC 

- Zapytał, czy już został złożony wniosek dot. budowy boiska przy Szkole Podstawowej im. 

Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym i na jaką kwotę i na jakiej podstawie. Kosztorys jest 

jeszcze w powijakach. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Odpowiedziała, iż jest w trakcie realizacji. Wniosek złożony został do rządowego Programu 

Inwestycji Lokalnych, do którego nie potrzebny jest projekt. Dofinansowania nie 

otrzymaliśmy. Tak jak mówił Przewodniczący Komisji trzeba wystąpić o środki ogłoszone 

przez Ministerstwo Sportu. Czekamy na ogłoszenie takiego konkursu i wtedy na pewno 

złożymy taką aplikację.  

Radny JERZY PAC  

- To jest kosmiczna suma. Inne projekty dostały dofinansowanie, np. Wyszki, gdyż ubiegały 

się o niższą kwotę. My nigdy nie otrzymamy dofinansowania, jeżeli będziemy występować  

z kwotą 3 mln zł na taką inwestycję.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, że projekt nadzoruje Pani dyrektor szkoły. To ona rozmawia z projektantem 

i planuje potrzeby, jakie mają być spełnione przy wybudowaniu boiska dla dzieci, które uczą 

się w szkole w Łubinie Kościelnym. Mówiłam już, gdy projekt będzie zrobiony  i uznamy, że 

któryś element nie jest potrzebny, a kosztowny to zrezygnujemy i zmniejszy się koszt 

budowy. Kwota zapisana nie jest kwotą do wydania, lecz przewidywana całość kosztów tego 

boiska. Jeśli otrzymam projekt i kosztorys to przekażę radnym. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono do projektu uchwały, zatem przystąpiono do realizacji 

kolejnego punktu. 

OPINIA –  bez wniosków. 

 

Do pkt 4e)  
Projekt  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku 

Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego – stanowi 

Załącznik Nr 7  do protokołu.  

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Powiedział, że to dotyczy autobusu, który jeździ przez jedną wieś w naszej gminie. 

Rozmawiałem z kilkoma mieszkańcami tej wsi, którzy powiedzieli, że mało osób korzysta  

z transportu. Nie ukrywam, iż rozważałem złożenie wniosku w innym kierunku, np. do 

Strabli, lecz mam wątpliwości, czy kurs byłby wykorzystany, tym bardziej, że kolej lepiej 

funkcjonuje. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 

OPINIA –  bez wniosków. 

 

Do pkt 4f)  
Projekt  uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Bielsk Podlaski – stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu. Wniosek dotyczący 

sprzedaży nieruchomości w miejscowości Plutycze o powierzchni 0,3130 ha za kwotę    

23.990 zł wycenioną przez rzeczoznawcę majątkowego.  

Innych  uwag i pytań nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 
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Do pkt 4g)  
Projekt  uchwały w sprawie zmiany Rocznego programu współpracy Gminy Bielsk Podlaski     

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2021 rok – stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu.  

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zapytał, czy do naszej podjętej uchwały były zastrzeżenia z organu nadzoru? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, iż podobne uwagi tak jak do naszej uchwały, są też w innych gminach i miastach. 

W naszej uchwale powinniśmy rozbudować zadania poprzez ich uszczegółowienie. 

Poinformowała, iż nie było rozstrzygnięcia nadzorczego, jedynie informacja ze strony 

nadzoru w celu dokonania analizy rozszerzenia. W związku z powyższym składam wniosek  

o dokonanie tych zmian w programie.  

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zapytał, czy są inne pytania i kto chciałby zabrać głos? 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 
 

Do pkt 4h)  
Projekt  uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2021 – stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 
 

Do pkt 4i)  
Projekt  uchwały w sprawie rozpoznania skargi Pana  (………..) z dnia 7 grudnia 2020 r. na  

zaniechanie przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski – stanowi Załącznik Nr 11  do protokołu.  

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zapytał, czy to prawda, że Sołtys Jerzy Chilkiewicz zrezygnował z pełnienia funkcji sołtysa 

we wsi Deniski? Jego zdaniem, jeśli są chętni z tej wsi, to powinna zostać osoba z tejże 

miejscowości.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Potwierdziła rezygnację sołtysa. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

OPINIA – bez wniosków. 
 

Do pkt 4j)  
Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za II półrocze 

2020 roku – stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Oznajmił, że radni otrzymali materiały na tabletach. Zapytał o uwagi do sprawozdania  

z realizacji pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych? 

Radni nie zgłosili uwag do przedłożonego sprawozdania. 

 

Do pkt 4k)  
Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok – stanowi 

Załącznik Nr 13  do protokołu.  

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

-  Zapytał o uwagi do planu pracy Rady Gminy na 2021 rok? 

Radny JERZY BAJENA 

- Odniósł się do zapisu tematu w miesiącu marcu „Rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu lub nie 

wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2022 rok”. Jego 

zdaniem należy wykreślić wyrazy „lub nie wyodrębnieniu”, gdyż niejasne byłoby głosowanie 
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nad projektem uchwały. Podał przykład budżetu gminy, który również można zapisać  

w sprawie uchwalenia lub nie uchwalenia i za tym przykładem inne uchwały. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, iż zapis ten wynika z ustawy o finansach publicznych i funduszu sołeckim. 

Nie można pomylić się podczas głosowania, gdyż radnym są przedstawione 2 projekty 

uchwał: uchwała w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki oraz uchwała w sprawie nie niewyodrębnienia w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki. Nie możemy tego inaczej nazwać, gdyż w ustawie jest 

napisane, że Rada Gminy wyodrębnia lub nie wyodrębnia środki stanowiące fundusz sołecki.   

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

- Wytłumaczyła, że środki stanowiące fundusz sołecki wyodrębnia się na dany rok 

budżetowy. Dopóki Rada Gminy nie podejmie uchwały na dany rok, to obowiązuje uchwała  

o nie wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. Taka uchwała 

obowiązuje bezterminowo. To wynika z ustawy i nie możemy tego zapisu zmienić.  

Radny JERZY ONACIK  

- Zaproponował, aby w tej sprawie wypowiedział się radca prawny. Poprosił o opinię dot. 

składanych dwóch projektów uchwał w sprawie funduszu sołeckiego oraz głosowania w tej 

sprawie. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, iż na rok 2021 obowiązuje uchwała o nie wyodrębnieniu w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. W marcu 2021 r. radni być może zdecydują  

o wyodrębnieniu środków, natomiast w przypadku, gdy taka uchwała nie przejdzie, to będzie 

obowiązywała stara uchwała o nie wyodrębnieniu środków na fundusz sołecki. Oczywiście 

jeśli jest taka potrzeba radca prawny wyjaśni na piśmie, natomiast zapis, który jest  

w projekcie planu pracy Rady Gminy na 2021 rok przepisano z ustawy. Dodała, że wniosek 

zostanie przez radcę prawnego rozpatrzony.  

Przewodniczący Rady ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zapytał o informację na temat wykorzystania funduszu sołeckiego za rok 2020. Kiedy taka 

informacja zostanie przedstawiona? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, że taka informacja jest wpisana w planie pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 

2021 rok w miesiącu kwietniu przy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2020 rok, 

sprawozdaniu z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Augustowie 

 i informacji o stanie mienia komunalnego gminy. Dodała, że informację na temat realizacji 

funduszu sołeckiego przedkłada się do końca marca. Wszystkie tematy przedstawione w 

planie pracy Urząd musi zrealizować w ciągu roku, tak jak każda inna jednostka administracji 

publicznej. Poinformowała, że radni do przedstawionych tematów mogą dodawać swoje 

propozycje, o które zresztą prosiliśmy w piśmie. Na obecną chwilę takich informacji nie 

otrzymaliśmy od radnych. Jest tylko ta propozycja, którą Wójt Gminy przedłożył jako projekt 

planu pracy Rady Gminy na 2021 rok.  

Radny JERZY PAC 

- Przypomniał sytuację, jaka wydarzyła się w tym roku z uchwałą dot. funduszu sołeckiego. 

Wniosek złożony przez radnego Jerzego Chilkiewicza w ostatniej chwili w sprawie nie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2021 r. Taką uchwałę uznano  

za przyjętą poprawnie.  

Przewodniczący Rady ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Powiedział, że ta sprawa była podnoszona też przy innych sprawach, np. przy budowie 

pomników i Jego zdaniem inicjatywę uchwałodawczą ma grupa radnych, a jeden radny takich 

kompetencji nie ma. Ale nadzór prawny nieprawidłowości nie stwierdził, musimy się z tym 

pogodzić.  

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 
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Do pkt 4l)  
Projekt uchwały w sprawie planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok – 

stanowi Załącznik Nr 14  do protokołu.  

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zapytał radnych o uwagi do przedłożonego projektu planu pracy Komisji na 2021 rok? 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 4) 
W sprawach bieżących:  

Przewodniczący Komisji – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zapytał, jaki jest los wniosku na dofinansowanie paneli fotowoltaicznych. Były zapowiedzi, 

że Urząd Marszałkowski rozstrzygnie w października 2020 roku? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Odpowiedziała, że nie mamy informacji w tej sprawie. Ciągle jest rozstrzygany. Myślę, że 

sytuacja pandemiczna w kraju miała swój wpływ na to. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Dodał, że pocieszającym jest brak negatywnego rozstrzygnięcia. 

Radny JERZY BAJENA 

- W imieniu Pani Sołtys Sołectwa Mokre podziękował Pani Wójt i pracownikom Urzędu 

Gminy Bielsk Podlaski za wykonane odwodnienie przy świetlicy wiejskiej w Mokrem w dniu 

15 grudnia 2020 r. Ustawiona została nowa tablica ogłoszeniowa. Dodał też, iż pozostawiono 

idealny porządek po wykonaniu robót.  

 

Innych spraw nie zgłoszono, w związku z tym o godz. 1000  posiedzenie zostało zamknięte. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Katarzyna Popławska 

 

  

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. TYMIŃSKI Anatol 

Grzegorz 

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. BAJENA Jerzy ………………………… 

 

3. KORSZAK Alina …………………………. 

 

4. ONACIK Jerzy ………………………… 

 

5. PAC Jerzy 

 

………………………… 

 

     


